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De Metropolitaan Nr. 5

Voorwoord 

Graag heet ik u, leden van Provinciale Staten in de nieuwe samen
stelling na de verkiezingen van 15 maart, van harte welkom. 

Voor u ligt de vijfde editie van De Metropolitaan, een digitale 
nieuwsbrief voor de Statenleden van provincie Flevoland met 
actuele zaken over het samenwerkingsverband Metropoolregio 
Amsterdam (MRA). De samenstelling van de Staten zal door de 
verkiezingsuitslagen binnen de MRA enkele wijzigingen teweeg
brengen, maar een stuk minder dan begin vorig jaar na de 
Gemeenteraadsverkiezingen. Aan de MRA nemen twee Provincies 
deel, tweeëndertig gemeenten en de Vervoerregio Amsterdam.

De MRA is een bestuurlijk samenwerkingsverband met als doel om samen sterker te staan dan alleen als 
het om bepaalde opgaven gaat. Grote vraagstukken pakken we gezamenlijk op, vooral omdat deze zich 
niet beperken tot de eigen grenzen. De MRA zelf beslist niks en maakt geen beleid; dat wordt namelijk 
door de Raden en Staten gemaakt. MRA kan wel helpen bij het met kracht uitvoeren van bepaalde taken 
om betere of sneller gewenste resultaten te bereiken. 

In de loop van 2023 wordt de MRA Agenda voor de komende vier jaar opgesteld. We zullen vanuit onze 
deelregio onderwerpen aandragen die voor onze ontwikkelingen belangrijk zijn en waarin de MRA voor 
Flevoland een verbindende en lobbyende rol kan spelen. Denk aan woningbouw, toerisme en 
verstedelijking. 

Ojanne Chang geeft als als regioadviseur in deze editie in vogelvlucht uitleg over de betekenis van de 
MRA voor Flevoland, de MRA Agenda en de Termijnagenda. Statenlid Maike Müller blikt terug op haar 
deelname aan de MRA Raadtafel. Judith Lekkerkerker, projectleider gemeente Almere, vertelt het een en 
ander naar aanleiding van het BO MIRT over de Ruimtelijk Economische Agenda om de economische en 
kennisinfra in de Oostflank te versterken. 

De MRA is een belangrijke verbindingsplek. Hier overleggen bestuurders, Raads en Statenleden van de 
diverse gemeenten en de provincies NoordHolland en Flevoland met elkaar en stemmen zij hun 
belangen en wensen met elkaar af. 

Ik wens u allen van harte een succesvolle Statenperiode toe. 

Jop Fackeldey, coördinerend portefeuillehouder Metropoolregio Amsterdam

Voor raadsleden en nieuwe statenleden  
van onze regio-adviseur voor drie griffies

Deze uitgave van De Metropolitaan leest u na de Provinciale Statenverkiezingen van  
15 maart. Voor sommigen van u een tijd met veel nieuwe indrukken en inlezen.

De samenwerking in de MRA 
Eén van de dossiers waarvoor ik speciaal uw aandacht wil vragen is 
de Metropoolregio Amsterdam (MRA). Dit is een bestuurlijk 
samenwerkingsverband waarbinnen de provincie Flevoland en de 
gemeenten Almere en Lelystad samen aan de opgaven voor onder 
meer economie, arbeidsmarkt, mobiliteit, energietransitie en 
verdeling van de ruimte werken. 

Om onze ambities voor die opgaven beter waar te kunnen maken 
heeft het zijn voordelen om in de regio samen te werken met andere 
overheden en maatschappelijke partners.

“Alleen ga je sneller, samen kom je verder”

Binnen de MRA stemmen we de belangen op elkaar af. Zo voorkomen we interne concurrente en 
vergroten we de kansen op succes door gezamenlijk op te kunnen treden en te lobbyen voor de ons 
gestelde doelen. 

“De Metropoolregio Amsterdam is het samenwerkingsverband van de  
provincies Noord-Holland en Flevoland, 30 gemeenten en de Vervoerregio  
Amsterdam. Elke gemeente en deelregio brengt kwaliteiten in die het totaal  
versterken. De kracht van de MRA is de diversiteit, zowel economisch als  
stedelijk en landschappelijk.”  (citaat van MRA)

Aangestuurd door de informatie en wensen uit de diverse gemeenteraden en twee Provinciale Staten uit 
de regio stemmen de dagelijks bestuurders van de MRA stemmen de belangen en ambities met elkaar af 
in diverse platforms. Dat doen zij op basis van een MRAAgenda die telkens voor een periode van vier 
jaar wordt vastgesteld. Er zijn drie platforms: Economie, Ruimte en Mobiliteit.

Misschien goed om te weten: de MRA werkt uitsluitend binnen de afgegeven kaders. Besluiten worden enkel 
“thuis” genomen. In uw eigen Raad of Staten vindt het gesprek tussen de politici en bestuurders plaats. 

Een nieuwe MRA Agenda 
Dit jaar wordt de MRA Agenda voor de periode 20242028 samengesteld. Dus u valt met de neus in de 
boter om op de inhoud daarvan invloed uit te oefenen. U kunt als politicus via uw Raad of Staten laten 
horen waar de MRA zich de komende jaren voor in zal spannen. De MRA haalt per deelregio de 
bouwstenen voor de nieuwe vierjaarlijkse Agenda op. Uiteindelijk willen we als deelregio tot een voorstel 
komen met daarin onze gezamenlijke inzet, onze bijdragen, accenten en aanbod. 

In april 2023 halen we in eigen Raden en Staten de speerpunten op. Vervolgens stemmen we die eind mei 
in een zogeheten deelregionaal politiek overleg MRA op elkaar af. De opbrengst van dat overleg zetten we 
daarna samen in voor een deelregionaal geluid waarmee onze dagelijks bestuurders aan de slag gaan. Dit 
kunnen aanpassing van eerdere prioriteiten of een aanvulling daarop zijn. 

Termijnagenda – wat verwachten we? 
Sinds 2022 stelt de MRA ook een termijnagenda op. Hiermee is per platform inzichtelijk gemaakt welke 
inhoudelijke onderwerpen besproken worden. Hierdoor zijn volksvertegenwoordigers in staat om op het 
juiste moment het goede gesprek met dagelijks bestuurders te starten.  

Een belangrijk onderwerp in platform Ruimte is bijvoorbeeld de verstedelijkingsstrategie in relatie tot de 
provinciale puzzel; de bedrijventerreinenstrategie in platform Economie en de voorbereidingen op  
BO Mirt in platform Mobiliteit. 

Meer weten? 
Elke Raad en Staten heeft een raadtafel afgevaardigde. Je kunt hen ook altijd vragen om meer 
informatie. De Provinciale afgevaardigde en diens plaatsvervanger zullen door de nieuwe Staten  
gekozen worden.

Gemeente Almere
Mark de Kuster
Elian van Nunen (plaatsvervangend) 

Gemeente Lelystad
Daniëlle van der Raad
Koen Dreesman (plaatsvervangend) 

Zij worden ondersteund door een strategisch regioadviseur (Ojanne Chang) vanuit de griffie.

Afscheid van PS en dus ook  
MRA Raadtafel

Omdat Maike Müller na de verkiezingen van 15 maart j.l. (tijdelijk) 
niet terugkeert als lid van de Provinciale Staten, moet zij ook 
afscheid nemen van de MRA Raadtafel. Dat vindt ze jammer, want ze 
kijkt terug op een vooral leuke en boeiende periode. In het artikel 
hieronder beschrijft Maike hoe zij de deelname aan de MRA 
Raadtafel heeft ervaren. 

De terugblik van onze Raadtafeldame
Misschien was het begin enigszins overdonderend door de hoeveelheid en ingewikkeldheid van de 
stukken, maar al snel raakte ik vertrouwd met de Raadtafel. Dankzij de goede ondersteuning door en 
heldere uitleg van Renzo Kalk en Ojanne Chang werd haar inzet bij de Raadtafel zinvol, interessant en 
leuk. Het is overigens ook goed om te weten, dat de sfeer bij MRA heel gemoedelijk is; heb je vragen,  
dan is iedereen meer dan bereid je te helpen. Van hoog tot laag gaan we respectvol met elkaar om 
zonder neerkijken op of opkijken naar een ander. 

Zinvol 
Niet alleen het samen sterk zijn, maar ook het ‘bewaken’ van de belangen van de deelregio’s is een taak 
van de Raadtafel. Onlangs nog konden we een voorgenomen besluit van bestuurders tegenhouden omdat 
we alert waren op de regels en de bestuurders zodoende konden ‘terugfluiten’. Maar niet alleen daarom 
is deelname aan de Raadtafel betekenisvol. 

Verbinden, netwerken, beïnvloeden, informatie inwinnen en overdragen 
Dat zijn voor mij de belangrijkste factoren voor geweest. Dat verbinden en netwerken gaat op een tamelijk 
informele en in elk geval plezierige manier. Bij de Raadtafel, en voorbereidende overleg daarvoor, 
ontmoet je heel veel mensen buiten je eigen kringetje en zichtveld. Met z’n allen zetten we ons in om 
onze leef omgeving, in de ruimste zin van het woord, goed en waar mogelijk of nodig beter te maken. 
Elkaar ondersteunen en een luidere stem hebben richting andere beslissers levert je nou eenmaal een 
sterkere positie op. Alles wat ik via de Raadtafel en de deelnemers daarvan te weten kom, deel ik met PS. 

In het deelregiooverleg voor de Termijnagenda kwamen onderwerpen voorbij, die misschien in eerste 
instantie niet zozeer van belang lijken voor onze (deel)regio. Onlangs kwam bijvoorbeeld de Lelylijn ter 
sprake. Die staat vooralsnog gepland tussen Groningen, Drachten, Heerenveen en Emmeloord. Leidt dat 
dan tot meer werkgelegenheid in Emmeloord? En hoe zit het dan met een goede verbinding van 
Emmeloord naar Lelystad en Almere? En de IJmeerlijn is ook zoiets; als die er is, heeft dat ook conse
quenties voor Almere en het achterliggende gebied in Flevoland. Door oog en oor te hebben voor ook deze 
‘grens gevallen’ en die aan te kaarten, zorgen we ervoor dat ook hier aandacht voor onze deelregio komt. 

Door de ontmoetingen met de andere Raad en Statenleden, en gesteund door Renzo en Ojanne, voel je 
dat je er niet alleen voor staat als het gaat om de belangrijke opgaven. En die ontmoetingen zijn 
overigens behalve interessant ook gezellig en leuk. Het is fijn om zo samen over de randen van eigen 
reguliere werkvelden heen te kijken. 

Politieke verschillen? 
Elk lid van de Raadtafel heeft natuurlijk zijn eigen politieke voorkeur, maar daar merk je niets van. De 
besluiten zijn namelijk al ergens anders genomen; door de landelijke, provinciale, regionale of 
gemeentelijke besturen. Aan de Raadtafel kijken we gezamenlijk of de juiste procedures worden gevolgd. 
Politieke discussies vinden hier dus niet plaats. De Raadtafel is juist een plek waar we elkaar vinden om 
te versterken, omdat we elkaar nodig hebben. 

Wat kan beter? 
Het democratische gehalte mag nog wat omhoog. Het is al een stuk verbeterd ten opzichte van een paar 
jaar terug. Het eenrichtingsverkeer van toen is er nog steeds, en je zou meer willen kunnen beïnvloeden. 
Langzaam maar zeker lukt dat. We hoeven het niet altijd met elkaar eens te zijn, maar we blijven wel naar 
elkaar luisteren. Het is een kwestie om je van binnenuit te laten horen. Want met aan de zijlijn staan, kun 
je niet scoren, nietwaar? 

Deelregiobijeenkomsten 
Als er weer een dergelijke bijeenkomst is, moedig ik iedereen aan om daar vooral een keer naartoe te 
gaan. Je ontmoet er mensen in vergelijkbare positie in een gemoedelijke sfeer en je praat erover dingen 
die voor jezelf en je inzet als lid van Provinciale Staten interessant kunnen zijn. 

Toekomst 
Er is nog veel te bereiken met de MRA en de MRA Raadtafel; er zijn heel veel zaken waar voordeel te halen 
is uit deze samenwerking. Houdt daarom ook goed de termijnagenda in de gaten. Hierop staan namelijk 
de onderwerpen waaraan in de verschillende platforms van de MRA aandacht besteed gaat worden. Als je 
die onderwerpen goed in het vizier houdt, kun je daar handig op inspelen en vragen stellen over een voor 
onze deelregio belangrijk onderwerp aan van onze mensen die bij de MRA betrokken zijn, zoals de 
portefeuillehouders. 

Voor wie het stokje van mij overneemt 
Die gaat een fascinerende tijd tegemoet met tal van bijzondere indrukken en ontmoetingen met leuke en 
aardige mensen. Ik zou de uitgekozene willen adviseren om zich snel te laten informeren door Renzo of 
Ojanne. Dit zijn altijd bereid om je alles te vertellen over wat je voor PS en de MRA Raadtafel kunt doen. 
Enigszins jaloers wens ik je veel plezier en alle succes toe.

Groeiagenda:  
De krachten bundelen voor innovatie 
én een betere woon-werkbalans

Dat is kort door de bocht de inzet van de Groeiagenda. Een initiatief 
waar dankzij het samenspel in de MRA nu door Rijk en regio aan 
wordt gewerkt. Judith Lekkerkerker (gemeente Almere) was eerder 
gedetacheerd vanuit de gemeente Almere naar de MRA en zet zich nu 
als projectleider van de Groeiagenda in om de samenwerking tussen 
overheid, onderwijs en bedrijfsleven aan economische ontwikkeling 
van de regio te versterken. Hoe zij dat doet en welke betekenis dit 
heeft voor de regio AlmereLelystad en de provincie Flevoland, de 
zogenaamde Oostflank van de MRA, vertelt zij hieronder.

Zowel in Almere als in Lelystad staan we voor grote opgaven. Een daarvan is iets doen aan de scheve 
verhouding van het aantal inwoners ten opzichte van de werkgelegenheid in Flevoland, zeker met oog op 
de sterke groei van onze steden. De potentie van de nog jonge economie van het nieuwe land, met sterk 
groeiende bedrijven op het gebied van technologie en transities, biedt daar kansen voor. Al sluit de 
kennis en opleiding nog niet altijd aan op het soort personeel dat bedrijven zoeken. Daarom slaan de 
gemeentes, de provincie, bedrijven én kennisinstellingen de handen ineen om een groeiagenda op te 
stellen. Deze focust op transities en thema’s als bouw, energie, voedsel, mobiliteit en ICTTech, bundelt 
bestaand beleid van de gemeenten en Provincie en ambities van andere partners, en benoemt de 
benodigde randvoorwaarden en interventies om de gezamenlijke doelen te bereiken. Met de Groeiagenda 
1.0 willen we de regionale economie versterken, de werkgelegenheid bevorderen en de balans in de regio 
tussen werkgelegenheid en wonen verbeteren, baankansen en opleidingsmogelijkheden vergroten en 
met innovaties bijdragen aan een goede leefomgeving.

Bestuurlijk Overleg (BO) MIRT en BO Leefomgeving 
De twee belangrijkste bestuurlijke Rijkregio overleggen voor verstedelijking en mobiliteit zijn BO MIRT 
(meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport) en BO Leefomgeving. Daar worden 
investeringsgelden verdeeld, maar ook strategische afspraken gemaakt. De voorbereiding van die 
afspraken lopen grotendeels via de MRA. In het kader van de Verstedelijkingsstrategie (ook wel NOVEX 
MRA) is in november bij het BO MIRT afgesproken om een Ruimtelijk Economische Aanpak voor Almere en 
de Oostflank van de MRA op te stellen, met de Groeiagenda als input. Hiermee hebben we nu ook nauwe 
betrokkenheid van het Rijk bij onze opgaven en de Groeiagenda. Iets wat we goed kunnen gebruiken, 
want het versterken van onze economie en groei van werkgelegenheid vraagt investeringen. Zoals 
investeringen in onze kennisinfrastructuur. Met de toegezegde Regio Deal kunnen we hier een eerste stap 
in maken. Uiteindelijk willen we dat er in Almere ook een technische universiteit komt, zodat we in de 
regio met een aanbod van mbo tot wetenschappelijk onderwijs talent voor transitieopgaven opleiden. 
Daarmee worden we ook aantrekkelijker voor bedrijven.

Groeiagenda versie 1.0
Volgens afspraak werken we de Ruimtelijk Economische Aanpak uit voor het BO Leefomgeving dat al in 
juni is. We hopen dan goede afspraken te maken over langjarige Rijkregio samenwerking op de 
economische ontwikkeling. Daarom werken we nu hard aan een versie 1.0 van de Groeiagenda. Dat doen 
we aan de hand van verschillende werksessies, bijeenkomsten en gesprekken met betrokken partijen. 
Ook raads en Statenleden willen we graag betrekken. Om te spreken over goede vertaling van 
overheidsbeleid in een brede samenwerking en ook over de kansen van die samenwerking voor de regio. 
In overleg met de griffies, willen we daar nog voor de zomer iets voor organiseren.

Tot slot wil ik nog benadrukken dat de Groeiagenda een middel is, voor een groeiende samenwerking om 
te werken aan een groeiende economie in een groeiende regio. Met Versie 1.0 zetten we een gezamenlijke 
koers uit, die we komende jaren met groeiende samenwerking verder kunnen verrijken.

Colofon De Metropolitaan
De Metropolitaan is een digitale nieuwsbrief voor Statenleden over het 
samenwerkingsverband Metropoolregio Amsterdam. Hierin berichten we 
over actuele zaken binnen de MRA vanuit Flevolands perspectief. 

Deze nieuwsbrief wordt ook gedeeld met de gemeenteraden van Lelystad 
en Almere. Zo zorgen we ervoor dat Provinciale Staten in positie blijven om 
besluiten te kunnen nemen over voor Flevoland belangrijke zaken. 

De Metropolitaan verschijnt enkele keren per jaar onder auspiciën van  
Jop Fackeldey, coördinerend portefeuillehouder Metropoolregio Amsterdam. 

Redactie: Gerbe de Vos, Ojanne Chang, Dorine Luijkx.  
Opmaak: Canon  The Creative HUB

https://www.metropoolregioamsterdam.nl/
https://www.metropoolregioamsterdam.nl/platform/economie/
https://www.metropoolregioamsterdam.nl/platform/ruimte/
https://www.metropoolregioamsterdam.nl/platform/mobiliteit/
https://www.metropoolregioamsterdam.nl/wp-content/uploads/2023/03/Bijlage-4a-Termijnagenda-2023.pdf
https://almere20.nl/nieuws/leren-en-werken/ruim-18-miljoen-euro-voor-almere-en-regio/
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